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Stanovisko předsedy EK AS PF UJEP k návrhu rozpočtu PF UJEP rok 2022 
Návrh rozpočtu má řadu pozitiv, je sestaven jako vyrovnaný (popř. mírně přebytkový) a zdůvodňuje 
závažnější posuny či přijatá opatření v některých položkách. Zatímco základní dotace se zvýšila, určitý 
pokles účelových prostředků zapříčinil celkové snížení dotace o 250 000 Kč.  

V reálu tedy: 

Projekt P – celkově:  15,8 klesl na 11,2 - přímá podpora mezd akademických pracovníků. 

TA 16: 8,3 mil. narostl na 8,8 mil.  - z části určeno na projekty fakulty a částečně na podporu 
akademických pracovníků. 

TA 03: 4,6 mil. klesl na 4,3 mil. 

Toto snížení základní dotace a zároveň zvýšení nákladů na odpisy, energie a zaručené mzdy (viz 
tabulka F) plus další okolnosti figurují jako východiska za nárůstem požadavků na zvýšení celkové 
částky rozpočtu v roce 2022. Potřeby rozpočtu jsou tak saturovány ze zdrojů uvedených v tabulce G, 
kde jsou vedle dotace uvedeny další možné zdroje. V tomto případě nejvíce zaujme zapojení výnosů 
CCV (2,6 mil.) a rezerv PF (4 mil.). Díky těmto a dalším zdrojům lze pro rok 2022 počítat s částkou 
142 339 000 Kč, přičemž se počítá s požadavky ve výši 142 300 000Kč. 

Z mého pohledu je zapojení rezerv dobrým krokem, neboť úroveň fondu provozních prostředků je 
vysoká, a ačkoli se počítá s rostoucími náklady na rekonstrukci (včetně spoluúčasti) budovy kateder, je 
třeba v souladu s inflačním očekáváním vnímat také potřeby nárůstu cen energií a tlaků na zvyšování 
mezd zaměstnanců.          

Stran konkrétních rozpočtovaných položek uváděných v tabulce „rozpočet nákladů hlavní činnosti“ je 
tedy možné konstatovat vedle velmi stabilních (prakticky neměnných) položek hlavní úpravy 
v položkách mzdových nákladů (mzdy a odvody) a odpisech (vždy nárůst). Významnější změnu oproti 
roku 2021 je možné zaznamenat rovněž v souvislosti s nárůstem cen energií a vody. Snížení 
očekávaných nákladů je v položkách projektů SGS a v celkové částce na provoz děkanátu.  

Návrh rozpočtu PF UJEP rok 2022 zohledňuje nezbytné požadavky při stávající výši dotace také 
vhodným zapojením rezerv a dalších zdrojů. V tomto směru se navržený rozpočet jeví jako vhodný k 
přijetí. Z tohoto důvodu považuje EK AS předloženou verzi za konečnou a doporučuje ji členům AS 
PF ke schválení.  

Zároveň si dovoluji jako předseda EK senátu PF UJEP upozornit, že v letošním roce a také v těch 
následujících lze zcela logicky očekávat zvyšující se tlak zaměstnanců na zvyšování jejich mezd. 
Doporučil bych proto otevřít debatu nad mzdovým vývojem na PF v návaznosti nad strategií 
personálního rozvoje fakulty či jednotlivých pracovišť (zejména otázka přijímání pracovníků a 
rozmělňování zdrojů). Vedle toho bych doporučil zabývat se implementací pravidel mzdového 
předpisu UJEP do podmínek PF.  
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